
Zápis 
 

ze 4. zasedání Komise životního prostředí Rady městské části Brno – Tuřany 
konaného dne 24. ledna 2024 

 
 
Přítomni:                                            Omluveni: 
 
PhDr. Hana Dombrovská                    Ing. Anna Magni 
Monika Fišerová                                  Marek Blažek 
Ing.arch. et Ing. Lucie Kostková 
 
Přítomen nadpoloviční počet členů, Komise životního prostředí (dále jen Komise) je tedy 
usnášeníschopná. 
 
Zasedání Komise bylo svoláno emailem. Bylo zahájeno v 18.00 hod., místo setkání zasedací 
místnost radnice MČ Brno –Tuřany, Tuřanské nám. 1 
 
 

Návrh programu: 
 

1. Připomínky k Zápisu ze 3. zasedání Komise  
2. Informace týkající se životního prostředí 
3. Úkol Rady: Dostavba fotbalového centra Brněnské Ivanovice – návrh výsadby stromů  
4. Různé 

 
Hlasování:  pro: 3, proti: 0, zdržel se: 0 
Program byl schválen. 
 
 

1. Připomínky k Zápisu ze 3. zasedání Komise  
 
K Zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky.  
 
 

2. Informace týkající se životního prostředí 
 
Předsedkyně Komise seznámila členy s informacemi týkajícími se životního prostředí 
poskytnutými Ing. Chudáčkovou: 
 

- Kácení dřevin – Holásecká jezera 
- Rájecká tůň a Černovický hájek 
- Nové trvalkové záhony 
- Zakázka na údržbu zeleně, chodníků a výsadbu stromů v rámci náhradní výsadby 

 
 

2. Úkol Rady: Dostavba fotbalového centra Brněnské Ivanovice – návrh 
výsadby stromů (schůze Rady MČ dne 15.1.2024) 
 
Rada MČ na svém zasedání dne 15.1 2024 přijala usnesení, ve kterém požaduje stanovisko 
Komise životního prostředí k návrhu výsadby stromů v rámci akce Dostavba fotbalového 
centra Brněnské Ivanovice. 



Komise se Dostavbou fotbalového centra Brněnské Ivanovice důkladně zabývala na svém 
minulém zasedání a přijala v této věci usnesení. Body tohoto usnesení byly zapracovány do 
požadavků Rady k projektu.  
Komise prostudovala aktuální materiály a dokumentaci: Situační výkres – výsadby a dopis 
projektanta k návrhu a pro srovnání i původní návrhy, tj. Koordinační situace a Přesazení 
stromů. 
Komise kladně hodnotí zohlednění požadavků Rady v upraveném návrhu, např. úpravu 
umístění chodníku a parkovacích stání.  
 
Komise diskutovala zejména o druhové skladbě stromů a způsobu navrhované výsadby. Ing. 
Magni, která se zasedání nemohla zúčastnit, zaslala svůj názor písemně.  
 
Usnesení: 
Komise doporučuje: 
 
Druhová skladba výsadby: 

a) Stromy mimo areál: 
-Zvolit pouze jeden druh: třešeň ptačí plnokvětou – Prunus avium „Plena“ 
-Životaschopné stromy přesadit ke spodnímu trojúhelníku podél trati. Tak bude 
možno je přesadit ihned, bez časové prodlevy. 
Těmito opatřeními bude dosaženo celistvosti této části výsadby, pokud jde o druh i 
věk stromů.  

b) Stromy v areálu: 
-Vyloučit hrušeň z praktických důvodů: malá koruna, málo stínu, olamování větví kvůli 
ovoci, spad ovoce, hmyz. 
-Zvolit druh javor babyka a zachovat tím celistvost výsadby i v této části. 
 

- Dořešit hospodaření s dešťovou vodou, tzn. řešit odvodnění území, např. 
vyspádování a modelace terénu ke stromům tak, aby se v úrovni stromů zadržovala 
voda. 

- Jako podrost stromů použít extenzivní luční trávník – přírodě blízká osevní směs. 
- Důsledně dodržovat popis výsadby a údržby uvedený na Situačním výkrese. 
- Doplnit do navržených zásad výsadby stromů vylepšení půdy. Vzhledem k písčité 

půdě tedy přidání kompostu, popř. Biouhlu. 
- Důsledně doplňovat vodu do zavlažovacích vaků (15x za sezónu, 80 – 100 l vody na 

strom). 
- Důsledně dodržovat následnou péči dle standardů AOPK a norem ČSN 

 
Hlasování:   pro: 3, proti: 0, zdržel se: 0 
Usnesení bylo přijato. 
 
 

3.Různé 
 
Do bodu Různé se nikdo nepřihlásil. 
 
 
 
Příští zasedání bude svoláno předsedkyní Komise dle potřeby.  
 
Zasedání bylo ukončeno v 19.00 hod. 
 
V Brně - Tuřanech, dne 24. ledna 2024 
 
 



Zapsala:  Hana Dombrovská   
 
 
 
                                                                        -------------------------------------------------- 
                                                                                 PhDr. Hana Dombrovská 
                                                                      předsedkyně Komise životního prostředí           
 
Přílohy: 
Prezenční listina 
 
 


